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Ter inleiding  

Het Synodale Proces  

Geïnspireerd door de voorbereiding op het Synodale Proces van Paus Franciscus 

besloten we medio 2022 als Pastoraatsgroep Maria Magdalena de discussie over de 

toekomst van onze RK Kerk te verbreden naar onze eigen Parochiekern en wel door 

generaties hierop te bevragen. Een nieuwe – maar wel bewuste – werkwijze. 

Concept-vragen werden gemaakt die door andere parochianen werden bewerkt en 

uiteindelijk leidden tot afzonderlijke brieven aan vijf generaties: de generatie 20 – 30 

jaar; de generatie 30 – 40 jaar; de generatie 40 – 50 jaar; de generatie 50 – 60 jaar; 

de generatie 60 – 70 jaar en 70 – 80 jaar.  

Op iedere brief stond een QR code voor de betreffende generatie, waarlangs de 

betrokkenen de vragenlijsten via de telefoon of via de mail konden invullen. Medio 

januari 2023 was dit het geval en volgden – op hun verzoek - richting oudere 

generaties aanvullende acties om ook een aantal van hen te laten inspelen op het 

geheel.  

Werken met een enquête via Google  

In februari en maart 2023 werden de uitgebreide Google-vellen verwerkt in een 

handzame publicatie aan de hand waarvan een PowerPointpresentatie werd 

gemaakt. Vanaf april 2023 werd er door de ad-hoc Werkgroep Toekomst 

teruggekoppeld naar de Pastoraatsgroep; naar het Bestuur van OLV Sion; naar het 

bisdom en werd tussentijds de stand opgemaakt in de werkgroep. Daar werden 

nieuwe lijnen uitgezet voor het vervolgoverleg in de afzonderlijke generatiegroepen.  

Daarnaast een Strategische Financiële Analyse  

De resultaten Kerkbalans 2022 waren aanleiding om dieper te kijken naar de 

financiële bijdragen door Parochianen en dat over een reeks van voorgaande jaren. 

Daaruit bleek dat de Kerkbalans Maria Magdalena in hoge mate wordt opgebracht 

door parochianen vanaf 60 jaar en ouder. Een punt van aandacht en zorg om terug 

te leggen in de richting van parochianen. Mede aanleiding hiertoe vormen de hogere 

bijdrage die vanuit de RK Parochie Ursula van de RK Parochie OLV Sion zal worden 

gevraagd voor de bekostiging van het Pastoraal Team van de beide Parochies. Dit 

hangt samen met de sluiting van twee kerken in Delft waartoe medio april 2024 

besluitvorming zal plaatsvinden.  

Generatiegesprekken over de uitkomsten van de enquête en de Strategische 

Financiële Analyse.  

Vanaf september 2023 tot eind december 2023 vonden zgn. Generatiegesprekken 

plaats met de genoemde leeftijdsgroepen. Aan de hand van DocBase werden 

hiervoor 20/25 parochianen persoonlijk uitgenodigd. Op verzoek werden de groepen 

aangevuld met de leeftijdsgroepen 80 – 90 jaar en 90+. Daarnaast werd ook de 

groep Wijkvertegenwoordigers geconsulteerd en een groep koorleden Let’s Sing 

Together in de leeftijden 40-plus – 55 plus. 
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1. De sfeer en de opbrengst uit de generatiegesprekken  

De rust en de aandacht per gesprek en de indeling op leeftijdsgroepen zorgden voor 

een goed gesprek met heldere uitkomsten. Soms viel de opkomst tegen, zoals blijkt 

uit de afzonderlijke verslagen van deze gesprekken die alle als achtergrondinformatie 

zijn toegevoegd aan deze rapportage. Alle aanwezige leden kregen na afloop een 

uitdraai van de nader uitgewerkte presentatie mee om thuis nog eens door te nemen. 

Heel goed dat dit ook tot tussentijdse vragen of opmerkingen leidde.  

2. De belangrijkste bevindingen  

Gebruik makend van de geaccordeerde verslagen van de gesprekken en de eigen 

waarnemingen van rapporteurs Jan Joost Duijvestijn en Tineke van Nimwegen levert 

dit de volgende bevindingen op.  

a. De RK Parochiekern Maasland is voor alle generaties een thuisbasis in het 

gelovig leven van velen. Dat verschilt weliswaar per generatie, maar het thema 

“Er is meer tussen hemel en aarde” als noemer in de resultaten van de enquête 

wordt ook door alle gespreksdeelnemers onderschreven.  

b. De wijze van vieren heeft ook de instemming van alle gespreksdeelnemers 

waarbij er wel sprake is van verschillen in wensen en gedachten van jongere 

generaties versus oudere generaties. Waarom altijd twee lezingen en soms op 

nauwelijks te verteren thema’s? Waarom niet meer werken met spiegelverhalen 

die ook overeenstemmen met het evangelie? Waarom staan wij niet meer op voor 

de Consecratie? Waarom wordt er vooral zingend gebeden en bidden wij niet of 

nauwelijks zelf? Soms lijkt het wel of mensen het niet meer weten hoe het in de 

RK Kerk hoort? Vieringen zouden meer in het teken van de tijd kunnen staan en 

dus ook anders van opzet, aldus de mening van de jongere generaties. Werk of 

laat ons ook werken met gedichten of verhalen, voortvloeiend uit het H. 

Evangelie. Hoe om te gaan met de Paaskaars, er zijn vooral veel beperkingen 

terwijl de Paaskaars naar de mening van verschillende parochianen juist zou 

moeten branden op hoogtijmomenten.  

c. Er is waardering voor de wijze van voorgaan door pastores, diakens en pastoraal 

werkers. Dezelfde waardering geldt ook voor lekenvoorgangers op de 

dinsdagviering, tijdens Allerzielen en andere kerkelijke momenten. De 

samenkomst, het samen bidden en vieren is voor de meeste gespreksdeelnemers 

belangrijker dan de vorm van vieren. Een Woord- en Gebedsviering of een 

Woord- en Communieviering kan in de beleving net zo mooi zijn als het vieren 

van de H. Eucharistie. Heel bepalend daarin is de passie en het charisma van de 

voorganger/voorgangers.  

d. De muziek kleurt in belangrijke mate ook de opkomst voor een viering. Het is heel 

erg fijn dat nog steeds met goede koorzang gewerkt kan worden en ook de 

afwisseling met koren van buiten wordt plezierig gevonden. De jongere generaties 

voelen zich thuis bij meer eigentijdse muziek zoals geboden door LST en 

Starlight. Het wordt belangrijk gevonden om vieringen niet langer dan een uur te 

laten duren, tenzij het om hoogtijmomenten gaat.  

e. Jongeren missen andere leeftijdsgenoten en ook door ouders is dit punt 

aangekaart. Een deel van hen wil meewerken en bijdragen aan vieringen voor 
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jongeren, al dan niet in oecumenisch verband. Het wordt belangrijk gevonden 

daarbij meer te bieden dan de viering, ook een informele inloop in De Link met 

gesprekken over relevante thema’s dragen bij aan betrokkenheid van deze groep 

bij het geloofs- en kerkelijk leven.  

f. Waardering voor het feit dat de kerk iedere zondag open gaat voor vieringen 

waarbij wel meer dan vroeger wordt geconstateerd dat onze kerk meer een kerk 

aan het worden is van doelgroepen. Dat is niet erg, omdat de hoogtijdagen 

zorgen voor samenhang.  

g. Met de gezinsvieringen worden andere en nieuwe doelgroep bereikt, jonge 

ouders die niet of nauwelijks naar de kerk komen. De samenwerking met de 

Aloysiusschool verdient dan ook in de ogen van velen een pluim. Ook de oudere 

generaties vinden het fijn om deze vieringen mee te maken. “Het houdt ons jong, 

aldus een van de ouderen.” Het gezamenlijke Wereldkinderkoor Luna dat zes jaar 

geleden ontstond vanuit de hernieuwde samenwerking met de Aloysiusschool is 

hier een belangrijke basis voor.  

h. Net als in de resultaten van de enquête reageren alle leeftijdsgroepen neutraal op 

de te maken keuzes door ouders voor de heilige sacramenten. Jazeker, soms is 

dit een onderwerp voor gesprek tussen generaties in families, maar kinderen 

moeten daar een eigen afweging in maken. Het is wel belangrijk dat er in de kerk 

aandacht wordt besteed aan alle sacramenten.  

i. Het wordt fijn gevonden als er jaarlijks toch een beperkt aantal kinderen in de 

eigen Parochiekern hun Eerste Heilige Communie doen. Laagdrempelig, in 

samenwerking met ouders en de school en met inzet van twee fantastische 

vrijwilligers. Kijk nog eens naar de manier van werven, niet alleen vanuit de 

school, maar ook vanuit de kerkelijke informatie is een advies dat wordt opgepakt.  

j. Dat geldt ook voor de deelname aan het H.Vormsel dat in Sion-verband 

plaatsvindt. Belangrijk is erover na te denken deze jongeren met nieuwe 

manieren van vieren vast te houden in het kerkelijk leven.  

k. De sfeer, de levendigheid in en de stilte van het kerkgebouw delen velen. “Het is 

toch ons thuis, vanuit de vieringen die we er als kinderen meemaakten en het is 

nog steeds heel fijn om er te zijn, aldus de jongere generaties. Ook andere 

leeftijdsgroepen waarderen het kerkgebouw om de sfeer, de architectuur en om 

andere redenen. De “Open Kerk” op de zaterdag draagt bij aan het bezoek van 

mensen die niet kerkelijk zijn, maar wel de kerk als ruimte van stilte en persoonlijk 

gebed waarderen.  

l. De vele wisselingen in het Pastoraal Team en de beperkte inzet als gevolg van de 

sterkte van dit  team werkten naar mening van velen door in het persoonlijke 

contact tussen vertegenwoordigers van dit team en de parochianen. De pastores 

zijn vooral her en der en komen niet meer toe aan hun herderlijke taken. Dat kan 

niet meer zo zijn als vroeger maar er kan wel nagedacht worden over nieuwe 

vormen van herderlijk contact.  

m. Besteed meer aandacht aan de betekenis van het werk van de Diaconie en blijf 

ook als Parochiekern mensen in een moeilijke situatie ondersteunen, hoe moeilijk 

dit ook vaak is.  

n. Er is veel waardering voor de Klusgroep van de donderdag en de Bloemengroep 

die iedere week zorgt voor een mooie uitstraling op en rond het altaar. Ook de 

mooie versiering met Kerst wordt door velen als heel speciaal ervaren.  
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o. De communicatie vanuit de Maria Magdalena is goed. Het parochieblad wordt 

vooral door de oudere generaties gelezen en een belangrijk deel van hen volgt 

ook de WhatsAppgroep Maria Magdalena Moments. Deze vorm van 

communicatie spreekt ook andere leeftijdsgenoten aan. De jongere groepen 

bepleiten Instagram te gaan gebruiken en willen daar ook aan bijdragen. Of een 

Facebookgroep Maria Magdalena gewenst is, moet verder worden onderzocht. 

Het zijn vooral ouderen die daar gebruik van maken en voor alle sociale media is 

een actieve beheerder noodzakelijk.  

p. Alle gespreksdeelnemers zijn zich bewust geworden van de toekomstige 

financiële situatie waarbij ook de Maria Magdalenakerk in de komende vijf jaar in 

de rode cijfers belandt omdat de jaarlijkse Kerkbalans, de kurk waarop ook onze 

Parochiekern drijft – vooral wordt opgebracht door generaties van zestig jaar en 

ouder. Iedereen was het er over eens dat jongere generaties nog gerichter 

moeten worden benaderd, ook in het persoonlijke contact over hun relatie met 

onze kerk. Nagedacht moet worden over andere bronnen van inkomsten waarbij 

aanpassing van het kerkgebouw ook een van de gewenste opties was. 

Multifunctionaliteit met gepaste eerbied voor het liturgisch centrum zal bijdragen 

aan een beter gebruik en verhuur van het gebouw op andere momenten.  

q. Er is veel waardering voor De Link en het opgeknapte Parochiehuis voor de 

voorbereiding van vieringen en andere niet-kerkelijke momenten.  

r. Het werven van nieuwe vrijwilligers in de jongere leeftijdsgroepen is niet 

eenvoudig. Door meer in tijdsgebonden trajecten te werken moet het toch 

mogelijk zijn om mensen te interesseren voor het kerkelijk werk.  

 

3) Voorlopige conclusies  
A. De Parochiekern Maria Magdalena heeft in potentie toekomst. Er is nog 

steeds sprake van een goede basis van betrokken parochianen.  

B. Een actieve Pastoraatsgroep en actieve vrijwilligers zijn noodzakelijk voor het 

vervolg.  

C. Ook een actieve houding vanuit het Pastoraal Team is noodzakelijk om met de 

vrijwilligers vorm te geven aan een Parochiekern 2035. Aandacht daarbij voor 

liturgie, inspelend op doelgroepen en voor de herderlijke taken.  

D. Speciale vieringen en andere momenten voor jongeren zijn gewenst, in 

samenwerking met deze doelgroep.  

E. De gezinsvieringen zijn belangrijk in het bereiken van kinderen, ouders en 

grootouders. Dit geldt ook voor de samenwerking met de Aloysiusschool.  

F. Muziek is een belangrijke factor in het kerkelijk vieren. Speel daarbij meer in 

op de leeftijden en generaties die nu in de zondagse vieringen ontbreken.  

G. Vrijwilligers zijn de kurk waarop ook deze Parochiekern drijft. Blijf er werk van 

maken om nieuwe vrijwilligers aan te trekken en speel meer in op korte 

tijdsgebonden taken.  

H. Ga na of een Instagrampagina bij kan dragen aan een verbeterde 

communicatie richting jongere generaties.  
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I. Nieuwe financiële inkomsten zijn noodzakelijk om de Parochiekern te 

continueren. Onderzoek daarbij ook de mogelijkheden tot aanpassing en 

verhuur van het kerkgebouw.  

J. Blijf veel werk maken in het bereiken van jongere generaties voor de 

Kerkbalans en voor het kerkelijk leven.  

 

4) Voorlopige aanbevelingen 

A. Organiseer als Pastoraatsgroep en betrokken leden van het Pastoraal Team, 

maar ook met een aantal gespreksdeelnemers uit deze generatieronde  een 

“heimoment” om door te praten over de liturgie, en nieuwe vormen,  inspelend 

op doelgroepen en beschikbare koren. Besteed daarin ook aandacht aan 

vernieuwing in de herderlijke taken. Werk met een extern, maar betrokken 

vrijwillige gespreksleider met wie de bijeenkomst(en) aan de hand van deze 

rapportage en de uitkomsten van het generatieonderzoek wordt voorbereid. 

Stel met elkaar maximaal 10 actiepunten vast die in de jaren 2024 – 2025 

worden uitgewerkt.  

B. Communiceer de uitkomsten in een apart kerkelijk moment voor de 

parochianen.  

C. Houd als Pastoraatsgroep zicht op het vervolg en stel waar nodig in overleg 

acties bij.  

D. Benut de ad-hoc Werkgroep Toekomst Maria Magdalena voor het 

vervolgtraject over de toekomst van het kerkgebouw en het Parochiehuis. 

Betrek daar de Commissie van Beheer bij en andere relevante personen van 

binnen en van buiten de Parochiekern. Werk uiteraard samen met het 

Pastoraal Team en met het bisdom. Communiceer daarover in aparte 

kerkelijke momenten.  

E. Werk vanuit de Stuurgroep Oecumene aan twee jaarlijkse jongerenvieringen 

voor de doelgroep 13 – 18 jaar en onderzoek twee vieringen voor de 

doelgroep 18 – 30 jaar.  

F. Geef jongeren de ruimte om in goed overleg eigen reünies te organiseren en 

betrek hen bij de voorbereiding van vervolgacties zoals vermeld onder E. 

Maak als Pastoraatsgroep twee mensen vrij die zich hiermee bezig houden, 

gesteund door een aantal wijkvertegenwoordigers.  

G. Ga door met de goede samenwerking met de Aloysiusschool voor 

gezinsvieringen en het gezamenlijke Wereldkinderkoor Luna.  

H. Houd  de kinderen die naar het vervolgonderwijs gaan vast voor het koor 

Starlight. Doe dit in goede samenwerking met de betrokken ouders.  

I. Maak één of twee personen in de Pastoraatsgroep verantwoordelijk voor 

vrijwilligersbeleid en inventariseer de te verrichten taken.  

J. Maak begin 2025 de balans op in het werken aan de uitkomsten van het 

generatieonderzoek en de generatiegesprekken. Organiseer daarvoor ook 

een speciaal moment voor parochianen in de kerk.  

K. Blijf ervoor zorgen dat de Parochiekern Maria Magdalena een fijne en 

betrokken groep mensen blijft.  
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L. Werk samen in Sion-verband voor de Parochie als geheel, met behoud en 

versterking van de eigen identiteit als Parochiekern Maria Magdalena.  

M. Werk ook samen met de Parochiekernen Maassluis, De Lier en Maasdijk 

omdat onderlinge grenzen betrekkelijk zijn en er vaker geloofsgenoten uit 

deze stad en  

dorpen ook gebruik maken van onze kerk.  

 

 

Maasland 19 februari 2024 / 18 maart 2024  

 

 

Werkgroep Toekomst Parochiekern Maria Magdalena  

John van Adrichem  

Jan Joost Duijvestijn  

Ronald van Marrewijk  

Tineke van Nimwegen-van Wieringen 

Hans Vis  

Piet Vijverberg  

 

 

 

 

NB  

De generatiegesprekken zijn gebaseerd op de Uitkomsten Generatieonderzoek 

Maria Magdalena dd. maart 2023  

 

Uitgave Parochiekern RK Maria Magdalena  
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Deelnemers Generatiegesprekken Parochiekern Maria Magdalena 2023-2024  

 

Aan de generatiegesprekken namen ca. 60 parochianen deel. Mensen die daarvoor 

op naam waren uitgenodigd, een generatie vertegenwoordigend. 

Wijkvertegenwoordigers, leden van de Pastoraatsgroep en van de Commissie van 

Beheer.  

Alle deelnemers ontvingen de geanonimiseerde verslagen van het gesprek waaraan 

zij deelnamen, evenals de resultaten van de generatie-enquête en zullen ook deze 

rapportage van de generatiegesprekken persoonlijk ontvangen.  
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ACHTERGRONDINFORMATIE, DE SAMENVATTINGEN PER 

GENERATIEGESPREK  

Gesprek met de generatiegroep 20 – 30 jaar Parochiekern Maria 

Magdalena  

1. Opkomst 

Van de 15 verzonden uitnodigingen ontvingen wij vijf afmeldingen. Twee mensen gaven 

digitaal hun informatie door. Op 9 oktober zelf waren twee jongeren van 23 (man) en 20 

l(vrouw)  aanwezig.  

2. Over de strategische financiële analyse  

De strekking ervan die er op neerkomt dat er vóór 2025 nieuwe inkomsten noodzakelijk zijn, 

wordt door de jongeren onderschreven. Gedachten daarbij: breder en ander gebruik dan het 

kerkgebouw, inzet parochiehuis voor vaste inkomsten, mits dit niet ten koste gaat van de 

samenkomst van geloofsgenoten. Jazeker, de kerk kan een opknapbeurt gebruiken. Het is 

wel een prachtig gebouw. Er wordt doorgedacht en mogelijk leidt dit tot aanvullende 

suggesties.  

3. Over de respons op de enquête  

Herkenning op de onderdelen van de jongere generaties. Vieringen moeten meer in het 

teken van de tijd staan en daarom nadenken over andere wijze van vieren. “Het is soms zo 

kerks.” Misschien een ander woord bedenken in het aanspreken. In plaats van kerk 

bijvoorbeeld geloofsgemeenschap. In ieder geval een benadering die minder afstandelijk is 

en niet een bepaalde wrevel kan oproepen. Toch ook belangrijk dat de kerk er is voor deze 

generaties,  vanuit de relatie naar hun opvoeding. Mooi: de sfeer, de stilte enz. Muziek is 

bepalend voor het geheel, maar denk ook na over nieuwe vormen in zang en muziek.  

Afspraak 1) willen meedenken in een nieuw type oecumenische viering en zijn beschikbaar 

voor een nader gesprek daarover.  

Communicatie: de generatiegroepen 20 – 40 worden niet warm van het parochieblad, hoe 

goed dit ook is. “Ik lees het door als er een bekende in staat.” “Soms scan ik het geheel om 

het overzicht te krijgen. Maar het is écht wenselijk om onze doelgroep digitaal te bereiken, 

bijvoorbeeld via een Instagram-account of via de mail waarbij je op een speciale manier 

doelgroepen met goed opgemaakte info kunt bereiken.  

Eigenlijk zou je momenten als een reünie moeten organiseren voor deze leeftijdsgroep. “We 

kennen elkaar vaak nog van de Aloysiusschool.” Een eenvoudige opzet en op een geschikt 

moment in de week.  

Afspraak 2) de jongeren denken hierover door en komen via de mail met voorstellen. Zijn 

ook bereid om in de uitwerking zelf een rol te vervullen. 

Leren van elders:  

- Herkenning op het door een andere jongere ingebrachte voorstel om meer in te 

spelen op “Hour of Power,” EO en ook op YouTube te zien.  

- Aanpak Gemeente Rotterdam e.a. ten aanzien van kerkgebouwen.  

10 oktober 2023, Jan Joost Duijvestijn en Tineke van Nimwegen, Pastoraatsgroep M.M.  
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Gesprek met de generatiegroep 30 – 40 jaar Parochiekern Maria 

Magdalena  

1. Opkomst 

Van de 20 verzonden uitnodigingen ontvingen wij vijf afmeldingen. Eén geënquêteerde komt 

naar het gesprek met de groep 50 – 60 jaar omdat die datum wel schikt.  Op deze 16e 

oktober waren er drie dertigers, waarvan twee vrouwen en één man, aanwezig.  

2. Over de respons op de enquête, n.a.v. PowerPoint  

Herkenning op de onderdelen van de jongere generaties.  

• De doorsnee vieringen zijn vaak zo dof en saai. Waarom altijd twee lezingen in 

combinatie met het evangelie? Soms zijn er lezingen waar de haren je te berge rijzen, 

zoals het stenigen van vrouwen. Ook in muziek kan het vrolijker en minder langdradig. 

Neem bijvoorbeeld de gezinsvieringen. Goede voorbeelden: de manier waarop pater 

Peelen voorgaat, met zijn duidelijke teksten en humor. Hij benoemt ook dingen die 

benoemd moeten worden, zoals het misbruik in de kerk. “Weet me van het begin tot het 

eind te boeien.” Kan er niet meer gewerkt worden met de kinderbijbel? Deze is zeer 

toegankelijk. Doe meer aan beweging, lopen, dansen (?,) maak de muziek spannender 

zodat mensen van nature bewegen. Voorbeeld: de processies bij de gezinsvieringen. Dat 

houdt de aandacht. Geef mensen taken.  

• We vinden het jammer dat we op gewone vieringen niet of nauwelijks generatiegenoten 

in de kerk treffen.  

Over de vieringen en ouders – kinderen – gezinnen  

• Het sterke in de vieringen van de Prot.Gemeente Oude Kerk is dat in thema’s van vier 

wordt gewerkt waardoor meer herkenning in het onderwerp. Voor jonge ouders daar is 

het heel fijn dat er ook een kindernevendienst is die wordt verzorgd door een 

enthousiaste werkgroep die ook een keer per maand op een middag de Kliederkerk 

draait. Dit leidt meestal tot een enthousiaste opkomst. Ook de vaste dominees zijn er 

zeer bij betrokken. Reactie: gemis aan menskracht voor de kindernevendienst en het 

gemis aan opkomst van gezinnen voor zondagse vieringen.  Daarom bewust gekozen 

voor extra gezinsvieringen die écht om de kinderen en hun ouders draaien. Kussens en 

lampjes in de kerk en tekenvellen voor jonge kinderen.  

• De gezinsvieringen zijn zeker fijn, maar beginnen erg vroeg. Jonge ouders zijn vaak 

dubbel druk, met twee banen en het gezin. De drukte van de week slurpt je vaak op en 

dan is het niet standaard om naar de kerk te gaan. De kerkgang geeft vaak wel rust en 

stemt je tot nadenken.  

• Veel wisselingen in het Pastoraal Team en géén échte vaste pastor die de gezinnen kent. 

Herder is vooral her en der en de eucharistie staat heel centraal in het pastorale werk. 

Als geloofsgemeenschap ook te maken met botsingen in het denken en handelen. Hoop 

op nieuwe uitkomsten uit Synode Rome. Ander voorbeeld: geboorte kind en verzoek aan 

toenmalig pastoor om dit als aankondiging op te nemen in het parochieblad. Antwoord: 

nee, dat is niet gebruikelijk. Wel de vraag wanneer het kind gedoopt werd. Dit riep bij ons 

veel irritaties op. Zo anders bij de Prot. Gemeente waar alle geboortes van kerkleden in 

het parochieblad vermeld worden. En: niet iedereen ziet het prikbord in de kerk waar de 

geboortekaartjes hangen.  

• Heel goed om te gaan werken aan een viering voor jonge jongeren!  
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Andere punten  

• Een dik applaus voor de bloemengroep. Kerk ziet er altijd fantastisch versierd uit.  

• Het intentieboek is heel fijn en wordt goed gebruikt!  

• Ook vanuit het kerkregister ouders aanschrijven voor de Eerste Heilige Communie en het 

H.Vormsel. De communicatie via basisschool de Groene Oase loopt niet goed. 

Waardering voor het Communietraject van Ank Ammerlaan en Riet van der Lans bij de 

Aloysiusschool. Heel fijn hoe zij ook ouders erbij betrokken. Dezelfde waardering voor de 

begeleiding bij het H.Vormsel. Fijn dat de EHC nu weer in de eigen kerk kan 

plaatsvinden. Juist voor jonge kinderen belangrijk.  

 

Afspraak 1) Deze groep is – wellicht met anderen – beschikbaar voor een gesprek met het 

Pastoraal Team over de inrichting van vieringen en het herderlijk contact.  

Afspraak 2) VOG-regels in acht nemend ook de ouders vanuit de kerk aanschrijven voor 

EHC.  

Afspraak 3) Kwestie van de geboorte-aankondigingen opnemen in het Sion-bestuur.  

 

3. Over de Communicatie 

Eens met de gedachte om – naast Zie Ons – de jongere doelgroepen via Instagram en 

Facebook te bereiken. Juist deze doelgroep maakt vooral gebruik van Insta.  

Waardering voor de opzet en het vele werk rond deze enquête.  

 

4. Over de strategische financiële analyse  

De strekking ervan die er op neerkomt dat er vóór 2025 nieuwe inkomsten noodzakelijk zijn, 

wordt door deze generatie onderschreven, evenals de voorlopige gedachten daarbij. “Onze 

generatie heeft de neiging te betalen voor wat je afneemt. Dus voor gezinnen moet er 

duidelijk sprake zijn van meerwaarde.” De oudere generaties reserveren vaak een bepaald 

percentage van hun inkomen, dat was op de een of andere manier gangbaar. Pleit ervoor om 

hier over door te denken. Ook goed om te communiceren wat iemand gemiddeld geeft. 

Kortom, zorg voor een stukje financieel kerkelijke opvoeding.  

Heeft de RK Kerk als gemeenschap toekomst in Maasland? Mijn kinderen benoemden 

voórdat ik vanavond vertrok, het ook belangrijk te vinden dat deze kerk er is en doorgaat. 

Jazeker: de kerk en de gemeenschap is van waarde, ook in combinatie met het 

oecumenisch werken met de Oude Kerk en een stuk vernieuwing. Het gebouw straalt rust en 

warmte uit. “Voor ons is het thuiskomen!” 

 

 

23 oktober, Jan Joost Duijvestijn en Tineke van Nimwegen, Pastoraatsgroep M.M.  
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Gesprek met de generatiegroep 40 – 50 jaar Parochiekern Maria 

Magdalena op maandag 20 november 2023  

1. Opkomst 

Van de 25 verzonden uitnodigingen ontvingen wij één aanmelding en geen afmeldingen. De 

opkomst op deze avond is dus teleurstellend, maar heel fijn is het dat één persoon aanwezig 

is uit de jongere groep die op de vorige avonden niet kon. Er wordt afgesproken dat we hem 

de verslagen sturen van de leeftijdsgroepen 20 – 30 en 30 – 40.  

2. Over de respons op de enquête  

Vooraf: is in Maasland opgegroeid en doorliep de Aloysiusschool. Deed Eerste Heilige 

Communie en Heilig Vormsel. Mooie herinneringen aan school en kerkelijke activiteiten. 

Woonde een paar jaar elders en bezocht de kerk ook minder.  

Herkent zich in de strekking over het teruglopend kerkbezoek en de tanende belangstelling 

bij jongere generaties. Wil meedenken met een reünie voor de groep 20 – 30 en ouder. De 

gedachte van een reünie spreekt zonder meer aan.  

Kerk en kerkelijke gemeenschap blijft van betekenis. Ook als rustpunt in het drukke leven 

van iedere dag.  

Communicatie: leest graag het Parochieblad, bezoekt de website niet en wil graag 

deelnemen aan Whats-App Maria Magdalena Moments, (toegevoegd.)  

 

3. Over de respons op de Strategische Financiële Analyse  

De strekking ervan die er op neerkomt dat er vóór 2025 nieuwe inkomsten noodzakelijk zijn, 

wordt onderschreven. Gedachten daarbij: breder en ander gebruik dan het kerkgebouw, inzet 

parochiehuis voor vaste inkomsten, mits dit niet ten koste gaat van de samenkomst van 

geloofsgenoten. Jazeker, de kerk kan een opknapbeurt en mogelijke aanpassing gebruiken. 

Het is wel een prachtig gebouw met een hoge symbolische waarde. Er wordt doorgedacht.  

Is beschikbaar voor het verder brainstormen over de toekomst van het kerkgebouw en 

beschikt zelf over brede kennis op het gebied van ICT.  

 

 

27 november 2023, Jan Joost Duijvestijn en Tineke van Nimwegen, Pastoraatsgroep M.M.  
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Gesprek met de generatiegroep 50 – 60  jaar Parochiekern Maria 

Magdalena 6 november 2023  

1. Opkomst 

Van de 20 verzonden uitnodigingen ontvingen wij vijf afmeldingen en twee aanmeldingen. 

Fijn dat er meer mensen aanwezig zijn. Zeven uit deze leeftijdsgroep, waarvan drie mannen 

en vier vrouwen.   

2. Over de respons op de enquête, n.a.v. PowerPoint  

Over de zondagse vieringen. Herkenning wat daarover in de enquête wordt gezegd.  

• De doorsnee vieringen zijn verschillend en dat hangt af van de voorganger en het 

verschil in stijlen tussen voorgangers. Ook welk koor er zingt is belangrijk voor de 

aanwezigen in de te maken keuzes. Speciaal genoemd: de cantors die de samenzang 

begeleiden. Prachtig, vanaf het koor.  

• Belangrijk dat de zondagse vieringen worden gecontinueerd, evenals de vieringen door 

leken en niet gewijde krachten.  

Over de vieringen en ouders – kinderen – gezinnen  

De gezinsvieringen zijn zeker fijn, maar beginnen erg vroeg. Voegen zeker iets toe aan het 

samen kerk zijn. Heel fijn om mee te maken.  

Over vieringen voor jonge jongeren. Goed om daar als Parochiekern op in te zetten en op 

een nieuwe manier. Heel goed om dat direct in oecumenisch verband te doen en met de 

jongeren zelf te zoeken naar een goede vorm. Spiritueel met pakkende lezingen. Leuk ook 

voor Starlight als vast podium.  

Over het Pastoraal Team. Veel wisselingen in het Pastoraal Team en géén échte vaste 

pastor die de gezinnen en het dorp kent. Vooral bij overlijden en verdriet wordt dit gemist, 

hoe goed de beperkte werkgroepen ook hun best doen.  

Over de Link, het Parochiesecretariaat en de Pastoraatsgroep Jammer dat het 

Parochiesecretariaat maar twee ochtenden open is. Bij de gespreksdeelnemers is 

onvoldoende bekend dat ook op andere ochtenden en middagen de Link open is en gebruikt 

wordt. Punt van aandacht in de communicatie. De Pastoraatsgroep is herkenbaar en actief, 

waarvoor waardering. sacramenten. 

Herkenning op de neutraliteit ten aanzien van sacramenten. Zelf als ouders ervaring mee. 

Wel actief blijven aanbieden, richting ouders en via de school.  

3. Over de Communicatie 

Eens met de gedachte om – naast Zie Ons – de jongere doelgroepen via Instagram en 

Facebook te bereiken. Juist deze doelgroep maakt vooral gebruik van Insta. De Maria 

Magdalena App werkt goed, soms een beetje veel berichten.  

Waardering voor de opzet en het vele werk rond deze enquête.  
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4. Over de strategische financiële analyse  

De strekking ervan die er op neerkomt dat er vóór 2025 nieuwe inkomsten noodzakelijk zijn, 

wordt ook door deze generatie onderschreven, evenals de voorlopige gedachten daarbij.  

Kerkbalans: De jongere generaties zijn zakelijker moet er duidelijk sprake zijn van 

meerwaarde. Begin ook met jongeren vanaf 18 jaar bewust te benaderen. Speel meer in op 

de verschillende generaties. Super leuk, het voorbeeld uit de generatie 20-30 om een reünie 

te organiseren. Hele goede herinneringen aan de Pastobar.  

Inkomsten genereren via andere functies, bijvoorbeeld BSO: zeker doen, pand als geheel 

zal dan verandering moeten ondergaan. Houd voldoende ruimte over voor het pastorale en 

parochiale werk door vrijwilligers en voorgangers. Benut ook het kerkgebouw beter.  

Over vrijwilligers, communiceer meer op welke taken mensen nodig zijn, ook in de kerk. Ter 

plekke wordt een lijst uitgereikt waarop de aanwezigen kunnen reageren. Werk met maatjes 

voor vrijwilligers.  

Heeft de RK Kerk als gemeenschap toekomst in Maasland?  

Jazeker, vanwege de betekenis voor alle generaties en vanwege de betekenis voor het dorp. 

Nadenken over vrienden van de kerk voor mensen die zelf niet kerkelijk zijn. Zeker: met de 

verschillende vieringen wordt het meer een doelgroepenkerk maar daar is niets mis mee. Op 

hoogtijdagen ontstaat de samenhang. Speel meer in op veranderingen in de samenleving.  

 

20 november Jan Joost Duijvestijn en Tineke van Nimwegen, Pastoraatsgroep M.M.  
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Maandag 6 november 2023  
De Link, 20. uur  
Gespreksleider: Jan Joost Duijvestein (JJ) 
Notitie: Koos de Haas (JH) 
Aanwezig 
Twee generatiegenoten in de leeftijdsgroep 60-70 jarigen. 
 
Opmerking  
Parochianen up to date houden langs digitale weg, bijv via een 
nieuwsbrief zoals Oude Kerk dat doet. 
Reactie: 
Voorzichtig is al begonnen met de overlijdens briefjes via app of mail 
door de wijkvertegenwoordigers zelf rond te laten sturen. 
Is belangrijk dit door de wijkvertegenwoordiger zelf te laten doen om 
contact te bewaren met je parochianen. 
 
Opmerking  
Er is een PCI in Sion maar wat doen ze eigenlijk. 
Reactie:  
Het is het armbestuur van voorheen en proberen direct mensen 
financieel te helpen wanneer er onvoorziene omstandigheden zich 
voordoen.  
Omdat dit een grote drempel is voor zowel gedupeerde als wel voor 
de kerk is het vooral de Gemeente via Soc. Voorziening e.d. die hier 
een apart loket voor hebben. 
 
Opmerking  
Misschien meer belangstelling tonen voor mensen in de problemen. 
Schuld-hulp organisatie. 
Privacywet blokkeert. 
(JJ) 
2 kerken gaan dicht in 2024 in Delft, open blijven Maria van Jesse en 
een van de drie andere kerken.  
 
(JJ) 
Waar zit de sterke kant in onze kern? 
 
Reacties:  
Ook vanavond de opmerking om ‘ander soort’ vieringen. 
Eigenlijk moet een groepje jongeren die hier voor openstaan dan wel 
een handje uitsteken die wij kunnen vasthouden om ‘samen’ die weg 
te kunnen inslaan. 
Vieringen van LST doen het goed, hoewel die helaas ook steeds 
minder bezocht worden, afgelopen zondag max 50 in de banken. 
Ook meiden- en kinderkoor scoort heel positief 
Reactie: 
Niet eenvoudig, we hebben constant te maken met wat wij noemen 
conservatieven geestelijken (Utrecht- bisdom- priesters)  
Kerkgebouw een andere bestemming? 
Appartementen in andere voormalige kerken rendeert nog een beetje. 
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Verbouwingen- verduurzamen voor andere bestemmingen zijn erg 
kostbaar tegen wat het op kan brengen. 
 
Gespreksdeelnemer  
Het kaarsje dat aangestoken gaat worden bij het begin van de viering 
wanneer de Uitvaart nog niet is geweest mag best een Maria 
Magdalena kaars zijn met de foto aan de achterkant, een stevige 
dikke kaars. Onze overledenen is immers meer waart dan een dun 
kaarsje?  
 
Gespreksdeelnemer  
Had in een kerk in een Maria hoekje gezien dat zulke MM kaarsen 
aangeboden werden voor € 6,-  
Tal van die kaarsen brandde daar ook. 
 

Inbreng Koos de Haas  
 

Wanneer het om de paaskaars draait, dus wanneer licht van de paaskaars 
gehaald wordt zou die Paaskaars op het priesterkoor mogen staan. 
Bij Uitvaarten 
Allerzielen viering  
Dopen 
Huwelijk 
Enz. 
 
Een mening die ook door andere parochianen wordt gedeeld.  
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Gesprek met de generatiegroep 70-90 jaar Parochiekern Maria 

Magdalena 14 november 2023  

1. Opkomst 

Van de 12 uitgereikte uitnodigingen ontvingen wij twee aanmeldingen. Fijn dat er meer 

mensen aanwezig zijn. Zes uit deze leeftijdsgroep, waarvan 4 mannen en twee vrouwen.   

2. Respons op de uitslag enquête, n.a.v. PowerPoint  

Over de zondagse vieringen. Herkenning wat daarover in de enquête wordt gezegd.  

• De doorsnee vieringen zijn verschillend en dat hangt af van de voorganger en het 

verschil in stijlen tussen voorgangers. Ook welk koor er zingt is belangrijk voor de 

aanwezigen in de te maken keuzes. Speciaal genoemd: de cantors die de samenzang 

begeleiden. Prachtig, vanaf het koor.  

• Belangrijk dat de zondagse vieringen worden gecontinueerd, evenals de vieringen door 

leken en niet gewijde krachten. Fijn de dinsdagse vieringen, ook een moment van 

ontmoeting tegen het midden van de week. 

Over de vieringen en ouders – kinderen – gezinnen De gezinsvieringen zijn zeker fijn, 

maar beginnen erg vroeg. Voegen zeker iets toe aan het samen kerk zijn. Heel fijn om mee 

te maken. Het enthousiasme van kinderkoor Luna en mooi te zien hoe trots ouders en 

grootouders zijn die soms jaren niet in de kerk zijn geweest.  

Over vieringen voor jonge jongeren. Goed om daar als Parochiekern op in te zetten en op 

een nieuwe manier. Heel goed om dat direct in oecumenisch verband te doen en met de 

jongeren zelf te zoeken naar een goede vorm. Spiritueel met pakkende lezingen. Leuk ook 

voor Starlight als vast podium.  

Over oecumenische vieringen: het klopt dat de belangstelling er vooral door ouderen is. 

Heel jammer, omdat pastoor Gerelings daar indertijd met hart en ziel aan heeft gewerkt en 

de Parochiekern er in mee kreeg. Zowel in de Stuurgroep als in de werkgroep wordt er veel 

werk voor deze vieringen verzet, ook door onze mensen. We schamen ons soms voor de 

opkomst van de katholieke gemeenschap bij deze vieringen die vaak bedenkelijk laag is. 

Herkenning op het punt dat ook in deze vieringen de katholieke waarden meegenomen 

moeten worden, bijvoorbeeld in de zang. Vaak wordt er voor opwekkingsliederen gekozen en 

die spreken ons als katholieke gemeenschap minder aan. Het lukt niet altijd om daar in de 

werkgroep de aandacht voor te krijgen. Mooi dat ook LST nu in de Oude Kerk wordt ingezet. 

Meer doen voor jongere generaties en niet schromen daar andere dingen voor te bedenken. 

Zorg bij ieder oecumenisch moment voor een persbericht in de Midden Delfland Schakel, die 

wordt goed gelezen.  

Over het Pastoraal Team. Veel wisselingen in het Pastoraal Team en géén échte vaste 

pastor die de gezinnen en het dorp kent. Vooral bij overlijden en verdriet wordt dit gemist, 

hoe goed de beperkte werkgroepen ook hun best doen. Heel blij met voorgangers als Paul 

Mantelaers, Hubert Berbée en pater Peelen. Mensen die het Pastoraal Team helpen en 

moeite doen om de Parochiekern te leren kennen.  

Over Open Kerk. Dat is een goede aanvulling op het gebodene. Mensen hebben behoefte 

aan de stilte van de kerk en een moment van bezinning. Opkomst heel wisselend, soms zes 

of zeven mensen en soms één of niemand. Vraagt wel vrijwillige inzet.  

Over de Link, het Parochiesecretariaat en de Pastoraatsgroep  



 

19 

 

Veel waardering voor. Er gebeurt veel of wordt in gang gezet. We zijn ook goed op de 

hoogte.  

Herkenning op de neutraliteit ten aanzien van sacramenten. Zelf als ouders ervaring mee. 

Wel actief blijven aanbieden, richting ouders en via de school. Merken het ook in eigen 

families dat de belangstelling voor de sacramenten tanende is. Fijn dat er toch in de Maria 

Magdalena aandacht aan wordt besteed. Toch in het afgelopen jaar af en toe een doop 

tijdens de viering, zoals het hoort. Goed dat de Eerste Heilige Communie weer in de eigen 

Parochiekern wordt aangeboden. Maar twee kinderen dit jaar, jammer, maar het zijn er wel 

twee. Laten we er een mooi feest van maken.  Heel goed dat de lessen in de school en na 

schooltijd zijn.  

3. Over de Communicatie 

De Maria Magdalena App is leuk en informatief. Het blad Zie Ons wordt inderdaad door veel 

ouderen gelezen en er wordt ook over gecommuniceerd. Geen gedachten over andere 

sociale media. Weten wel dat kinderen en kleinkinderen daar gebruik van maken. 

Waardering voor de opzet en het vele werk rond deze enquête. Goed dat onze leeftijdsgroep 

er nu ook bij wordt betrokken. Niet bij de enquête zelf. De website is verouderd en niet 

attractief. Zie website Oude Kerk.  

4. Over de strategische financiële analyse  

De strekking ervan die er op neerkomt dat er vóór 2025 nieuwe inkomsten noodzakelijk zijn, 

wordt ook door deze generatie onderschreven, evenals de voorlopige gedachten daarbij. Het 

is wel zorgelijk om dit te moeten constateren.  

Kerkbalans: Heel belangrijk dat de jongere generaties onder de zestig jaar ook jaarlijks 

bijdragen. Of dit ook in families wordt besproken volgt de reactie dat dit niet het geval is. De 

aanwezigen zien dit wel als een punt van aandacht voor het familiale verkeer.  

Inkomsten genereren via andere functies, bijvoorbeeld BSO. Jazeker, een goede 

gedachte. Belangrijk dat het bisdom hierin mee gaat en kan denken. Een aparte stichting 

waarmee inkomsten van stichtingen en verenigingen voor het gebouw kunnen worden 

geworven is een goede gedachte. Evenals een vereniging Vrienden van de Maria 

Magdalenakerk voor mensen die niet kerkelijk zijn, maar wel het gebouw waarderen.  

Over vrijwilligers, ook dat is zorgelijk, neem de Klusgroep, vooral bestaande uit ouderen. 

Punt van aandacht voor de gehele Parochiegemeenschap. Iets doen voor je kerk is niet 

verkeerd.  

Heeft de RK Kerk als gemeenschap toekomst in Maasland? Unaniem: jazeker, vanwege 

de betekenis voor alle generaties en vanwege de betekenis voor het dorp. Zeker in deze tijd 

van verwarring en onzekerheid.  

5) Reflectie op dit gesprek  

1) We zijn heel goed bijgepraat en konden dit ook goed volgen. Er is belangrijk voorwerk 

verricht. 2) Mee eens, ik ga er zeker ook in mijn familie over praten. 3) Dat geldt ook voor mij 

en fijn om het naslagwerk na te lezen. 4) Prima initiatief dat stimuleert ons. 5) Heel goed, 

vooral ook het delen. Wie is de volgende generatie die aan bod komt? Antwoord: 40/50 en 

90+  
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Tineke maakt een concept-samenvatting die voor een reactie wordt uitgereikt tijdens de 

komende koffie na de dinsdagviering. Graag snel reageren. De verslagen zijn anoniem (geen 

namen) en worden gebundeld. Er volgt dan wel een alfabetische totaallijst van de 

deelnemers aan de gesprekken. 

Dank van Jan Joost en Tineke voor de deelname aan dit 5e generatiegesprek.  

 

20 november Jan Joost Duijvestijn en Tineke van Nimwegen, Pastoraatsgroep M.M.  

 

Gesprek met de generatiegroep 90 plus Parochiekern Maria 

Magdalena 14 november 2023  

1. Opkomst 

Aan dit gesprek nemen twee mensen deel die het ook op prijs stellen hun inbreng te leveren.  

2. Respons op de uitslag enquête, n.a.v. PowerPoint  

Over de zondagse vieringen. Herkenning wat daarover in de enquête wordt gezegd.  

• Een ruime voldoende voor alle voorgangers in eucharistievieringen en woord- en 

communievieringen.  

• Ook welk koor er zingt is belangrijk voor de aanwezigen in de te maken keuzes. 

Discussie over geluidsversterking bij de meiden van Starlight wat te maken heeft met de 

muzikale ondersteuning via de boxen en het zangvolume. Om irritatie te voorkomen 

wordt dit zo goed mogelijk ingepast. Leuke reacties op dit nieuwe initiatief van de drie 

meisjes die zijn voortgekomen uit Wereldkinderkoor Luna.  

• Belangrijk dat de zondagse vieringen worden gecontinueerd, evenals de vieringen door 

leken en niet gewijde krachten. Fijn ook, de dinsdagse vieringen.  

• Meer aandacht tijdens de vieringen voor het gezamenlijke gebed. Er ook op letten dat 

liederen niet te lang zijn. Pastoor Janssen: niet meer dan drie coupletten.  

• Gaan staan bij de Consecratie: belangrijk dat voorganger mensen daartoe uitnodigt.  

• Misschien goed om een keer een opfrisviering te houden.  

• Haal de mensen meer naar voren in de kerk door de achterste rijen banken van koorden 

te voorzien waardoor mensen deze niet meer kunnen gebruiken. Fijn om als 

gemeenschap dichter bij elkaar te zitten en ook van betekenis voor de voorgangers en de 

koren. Deze mening wordt door alle aanwezigen gedeeld.  

Over de vieringen en ouders – kinderen – gezinnen. Herkenbaar dat deze vroeg 

beginnen. Maar beter vroeg dan 11.15 uur! Heel bepalend wie hier de voorganger is, goede 

voorbereiding door de werkgroep. Mooie aanvulling en van betekenis voor gezinnen. Ook 

leuk voor ouderen om bij te wonen. “Ik voel me dan weer jong.” 

Over vieringen voor jonge jongeren. Goed om daar als Parochiekern op in te zetten en op 

een nieuwe manier. Zal niet eenvoudig zijn in deze tijd waarin geloof minder een rol speelt in 

gezinnen. Aansluiting bij Jongereninitiatief op de Zolder van Pastorie Oude Kerk?  

Over oecumenische vieringen: het klopt dat de belangstelling er vooral door ouderen is. 

Vergeet niet dat pastoor Gerelings, die dit heeft opgezet, praktisch woonde in de kerk en veel 

in contact was met de mensen. Tijden zijn anders geworden en aansluiten op dat wat 

mogelijk is, ook met de vrijwillige inzet.  
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Over het Pastoraal Team. Herkenning discussie in groep 80-90. Veel wisselingen in het 

Pastoraal Team en géén échte vaste pastor die de gezinnen en het dorp kent. Vooral bij 

overlijden en verdriet wordt dit gemist, hoe goed de beperkte werkgroepen ook hun best 

doen. Heel blij met voorgangers als Paul Mantelaers, Hubert Berbée en pater Peelen.  

Over Open Kerk. Zinvol, maar vraagt vrijwillige inzet en dit moet ook kunnen.  

Over de Link, het Parochiesecretariaat en de Pastoraatsgroep  

Waardering voor. Er gebeurt veel of wordt in gang gezet.  

Over de temperatuur: deze is goed te doen. Wel de vraag of dit ook geldt voor de koren 

tijdens repetities. St. Caecilia repeteert in De Link en LST in de kerk. Toelichting Jan Joost: 

dit ook goed met de koren gecommuniceerd gelet op de hoge energieprijzen. We moeten 

besparen gelet op de financiële uitkomsten 2022/2023.  

Waardering voor de bloemengroep. De kerk ziet er altijd prachtig uit.  

Herkenning op de neutraliteit ten aanzien van sacramenten. Reactie: het onderwijs speelt 

hierin een belangrijke rol. Toelichting Tineke: dat was vroeger, nu niet meer het geval. Heel 

blij met de Aloysiusschool waardoor het toch mogelijk is Communie en Vormsel via 

presentaties op school voor te bereiden. Verder gaat het niet, wel fijn dat Ank Ammerlaan en 

Riet van der Lans de voorbereiding van de Eerste Heilige Communie aansluitend aan de 

schooltijd in de school mogen doen.  

Desondanks als dorp een hele goede en warme gemeenschap. Voorbeeld: het bed en zorg 

project van het voormalige Groene Kruis.  

3. Over de Communicatie 

De Maria Magdalena App is leuk en informatief. Wel oppassen dat deze niet voor andere 

berichten wordt gebruikt.  

Het blad Zie Ons wordt inderdaad door veel ouderen gelezen en er wordt ook over 

gecommuniceerd. De website is verouderd en niet attractief. Zie website Oude Kerk.  

Digitale berichtgeving: houd er rekening mee dat zeker 15% van de ouderen niet weet om te 

gaan met een P.C.  

Waardering voor de algehele communicatie vanuit de Maria Magdalena.  

 

4. Over de strategische financiële analyse  

De strekking ervan die er op neerkomt dat er vóór 2025 nieuwe inkomsten noodzakelijk zijn, 

wordt ook door deze generatie onderschreven, evenals de voorlopige gedachten daarbij. Het 

is wel zorgelijk om dit te moeten constateren.  

Kerkbalans: Heel belangrijk dat de jongere generaties onder de zestig jaar ook jaarlijks 

bijdragen.  

Inkomsten genereren via andere functies, bijvoorbeeld BSO. Wees wel voorzichtig in de 

combinatie met de kerkelijke functie. De aanwezigen zijn hier aarzelend over. Maar soms 

moet je ook iets prijs geven om verder te kunnen.  

Een aparte stichting waarmee inkomsten van stichtingen en verenigingen voor het gebouw 

kunnen worden geworven is een goede gedachte. Belangrijk om daar snel mee te beginnen  
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Evenals een vereniging Vrienden van de Maria Magdalenakerk voor mensen die niet 

kerkelijk zijn, maar wel het gebouw waarderen.  

Over vrijwilligers, ook dat is zorgelijk.   

Heeft de RK Kerk als gemeenschap toekomst in Maasland? Unaniem: jazeker, vanwege 

de betekenis voor alle generaties en vanwege de betekenis voor het dorp. Zeker in deze tijd 

van verwarring en onzekerheid.  

 

5) Reflectie op dit gesprek  

We zijn heel goed bijgepraat en konden dit ook goed volgen.  

Tot slot: hoeveel wijsheid zat er vandaag aan tafel? 

3 x 93 jaar en 1 x 95 jaar 1 x 74 jaar. Maakt 450 jaar  

Tineke maakt een concept-samenvatting die voor een reactie wordt uitgereikt tijdens de 

komende koffie na de dinsdagviering. Graag snel reageren. De verslagen zijn anoniem (geen 

namen) en worden gebundeld. Er volgt dan wel een alfabetische totaallijst van de 

deelnemers aan de gesprekken. 

Dank van Jan Joost en Tineke voor de deelname aan dit 6e generatiegesprek.  

 

 

 

TvN, 27 november 2023  
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Samenvatting generatiegesprek met delegatie van het koor Let’s 

Sing Together december 2023  

4. Opkomst  

Van de vijf ontvangen uitnodigingen zijn alle vijf de dames, variërend in de leeftijd 40+ 50+ 

gekomen, waarvoor waardering.  

 

5. Over de respons op de enquête  

Betrokkenheid: als je vrijwilliger bent is dat ook iets waar je je fijn bij voelt, dat is de ervaring 

van alle zangers bij LST en dan doe je ook meer dan alleen een koorlid zijn. Je werkt aan 

liturgie, je draagt bij aan goede vieringen en je werkt met anderen aan samenhang in het 

koor dat van betekenis is voor de Maria Magdalenakerk, voor het dorp Maasland en voor de 

representatie naar buiten.  

Jongeren: Rock Solid is een aantal jaren geleden ook in Maasland gestart met inzet van 

een jongerenwerker. LST was daarbij betrokken. Het werd uiteindelijk geen succes omdat 

gewerkt werd met een strak stramien, o.a. gespreksgroepen, en de jongeren in Sion-verband 

moesten opereren. Er is door vrijwilligers inzet geleverd, maar leverde gewoon te weinig op, 

ook rekenend in tijd en de motivatie bij de groep jongeren. Jongerenwerker haakte ook 

voortijdig af.  

• Goed om met twee leeftijdsgroepen jongeren te gaan werken, die van 13 tot 18 en 

die van 18 tot 30.  

• Idee te beginnen met een reünie en dit vooral te laten trekken door de jongeren zelf is 

heel goed. Houd het ook gewoon in De Link en in Maasland en werk samen met de 

andere kerken in ons dorp.  

• Houd het luchtig, leuke lezingen over actuele thema’s waarbij geloof best om de hoek 

kan kijken. Denk ook aan gedichten, goede muziek en vooral samenzijn.  

• Zorg voor twee goede vrijwillige trekkers die samen met de jongeren aan de slag 

gaan. Begin en bouw uit. Het is nu of nooit! 

• Mooi: de betekenis van Luna voor de gezinsvieringen, de school en het dorp.  

• Binnen LST ook aandacht voor het samenwerken met Starlight. Waarom niet bij het 

laatste Kerstconcert?  

Liturgie: gaan we weer terug naar de Vijftiger Jaren? Die indruk krijgen de dames naar 

aanleiding van de muzikale voorbereiding en de liturgie van recente vieringen. Voor Eerste 

Kerstdag was gewerkt met een spiegelverhaal en gedichten, er rekening mee houdend dat 

met Kerst ook een ander publiek in de kerk komt. Vrijwel alles op een laat moment door 

diaken Melchior Kerklaan afgewezen. Hij bereidde de viering voor die werd uitgevoerd door 

de onlangs gewijde priester Arno Aardoom. Ook in tijd werd in de Kerstviering flink gesnoeid. 

Gang van zaken is zeer demotiverend, zowel voor het koor als voor de Parochiekern. What 

about jongeren? Desgevraagd over het nabije verleden: met pastor Jan Lamberts maar ook 

met pastor Eli Stok kon goed worden samengewerkt en was er op tijd overleg wanneer dit 

nodig was.  

Conclusie: dit onderwerp kwam ook in andere gesprekken aan de orde en het is belangrijk 

het thema liturgie in een apart overleg met leden van het Pastoraal Team door te nemen.  

Ervaringen met voorgangers: mensen als pastor Paul Mantelaers en diaken Hubert Berbée 

staan dichter bij het leven en dichter bij de mensen. Zijn ook niet zo zwaar en weten mensen 

te raken. Met hen is het als koor ook fijn samenwerken omdat ze een goede aansluiting 
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maken van liturgie naar muziek. Pater Peelen is een geïnspireerd voorganger die met beide 

benen op de grond staat en de aansluiting naar het hedendaagse kan maken. Met de 

voorgangers vanuit het Pastoraal Team is het zoeken.  

Oecumene: de momenten van samenzang zijn toch best apart en fijn. Heerlijk, met Reinier 

Kroos op het orgel. In de Oude Kerk of bij ons. Belangrijk om het oecumenisch werken meer 

te richten op jongere generaties. Denk ook eens na over de inzet van gospelmuziek. En: laat 

de kerk maar swingen! Dat maakt het geloof levendig.  

Pastoor en pastores als herder: klopt, dit in de afgelopen tien jaar écht gemist. Bij onze 

ouders die overleden; maar ook in gezinnen. Werkdruk zal hier verband mee houden, maar 

denken in mogelijkheden wat wel kan, in samenwerking met vrijwilligers, zou toch neen optie 

moeten zijn.  

Lekenvieringen en avondwakes we missen ze. Waarom niet meer? Toelichting: beperkt 

ook omdat er minder mensen beschikbaar zijn. Fijn dat in de afgelopen twee jaar weer met 

de twee betrokken lekenvoorgangers Allerzielen kon worden gevierd. Vele positieve reacties 

op gekregen. Punt van aandacht in het nadere overleg met een delegatie van het Pastoraal 

Team.  

Gebouw: kerk temperatuur doorgaans goed, maar in de winter soms bar en boos om in de 

kerk te repeteren. LST is een groot koor, en in De Link is het vrij warm. Punt van aandacht.  

Akoestiek: is prachtig en zeker meer mee te doen. Geluidsinstallatie is niet op orde en er 

zijn regelmatig problemen en klachten.  

Bloemversiering: zeer mooi en heel regelmatig origineel. Visitekaartje voor onze kerk.  

Toekomst kerkgebouw: eens met gedachten over een duurzame, betaalbare en goed te 

onderhouden multifunctionele kerk met respect voor het liturgisch centrum. Heel belangrijk 

hoe je dat verder uitwerkt, maar nieuwe inkomsten zijn heel belangrijk. Bij evt. verbouwing: 

voorkom dat er geen vieringen meer kunnen plaatsvinden. Denk naast de grote Maria 

Magdalenazaal voor kleine vieringen op tijd aan een tijdelijke alternatieve plek, wellicht de 

tent van een tiental jaren geleden op het voorplein? Zo maar een gedachte.  

Hoeveel werkelijke parochianen zijn er nu: op terugkomen.  

Communicatie: is zeker goed. Enthousiast over de Maria Magdalena app. Instagram voor 

en door jongeren. Meer digitaal? Streaming: vooral na de vieringen een hoge kijkdichtheid. 

Mooi dat dit als vervolg op Corona ontwikkeld is. Vraagt flink wat vrijwillige inzet. Ook hier is 

het geluid een aandachtspunt. Gekraak, bekabeling, etc. In één keer goed regelen.  

Vrijwilliger zijn: als LST heel gemotiveerd. Zien ook het belang om nieuwe vrijwilligers te 

werven. Mensen zijn vaak wel te motiveren voor een concrete klus. Goed om daar jaarlijks 

aandacht voor te vragen. Ook tijdens de mededelingen in de vieringen.  

Heeft RK Maasland toekomst? Niet als het zo blijft zoals geschetst in de vieringen en in de 

samenwerking met het Pastoraal Team. Met laagdrempeliger vieringen, herderlijke 

momenten en interactief contact moet het wel mogelijk zijn. Organiseer ook andere dingen, 

lezingen, films die ertoe doen, bijvoorbeeld op een zondagmiddag De Ark van Noach. Zijn er 

dan binnen LST mensen bereid om mee te werken aan een culturele programmering? Punt 

van overleg in de Jaarvergadering, maar hangt af van opstelling Pastoraal Team ten aanzien 

van toekomst liturgie en toekomst van onze kerk.  
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Tot slot:  

- Waardering voor dit initiatief tot een generatieonderzoek en generatiegesprekken.  

- Communiceer er ook mondeling over tijdens de mededelingen.  

- Houd een nieuw type kerkenveiling, net als 10 jaar geleden, met muziek in de kerk en 

in de tent op het voorplein. Sieb van der Ploeg en Ernst Daniël Smit.  

- Blijf mensen persoonlijk benaderen en niet als groep.  

 

 

Maasland, 11 januari 2024  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


